

НАУЧНЫЙ ШТАТ ОБСЕРВАТОРИИ

На конец 2006 г. научно-исследовательские работы велись в 17 структурных научных подразделениях (отдел, лаборатория, группа). Сотрудники Обсерватории проводили научные исследования в рамках инициативных тем САО, грантов РФФИ, ФЦНТП «Исследования и разработки по приоритетным направлениям развития науки и техники» на 2002-2006 годы, программам РАН и международным программам.

Штат Обсерватории на конец 2006 г. составил 420 человек, из которых 94 – научные сотрудники, работающие в пос. Нижний Архыз, ст.Зеленчукской, Санкт-Петербурге и Москве. Среди них академик РАН Ю.Н. Парийский, член-корреспондент РАН Ю.Ю. Балега, 21 доктор и 45 кандидатов наук.

Визитеры Обсерватории:

Абид Рзаев (Шемахинская астрофизическая обсерватория, Азербайджан): спектроскопия высокого разрешения горячих звезд;

Х.А. Гербеков (Карачаево-Черкесский гос. университет): исследование внегалактических радиоисточников;

Эда Сонбаш (университет Чукурова, г. Адана, Турция): методы наблюдений и исследований GRB;

Исмаэль Мартинез Дельгадо (Канарский институт астрофизики, Испания): методы 3D спектроскопии.

Аспиранты Обсерватории (в скобках указан год начала обучения): С.В. Карпов (2003), И.С. Кондрашова (2003), А.А. Смирнова (2003), Е.А. Семенко (2004), Д.А. Растегаев (2004), А.Н. Саркисян (2004), А.Л. Теплякова (2005), Т.А. Семенова (2005), П.К. Аболмасов (2006), А.Ф. Валеев (2006).

С.Н. Митронова, Г.В. Якопов, Е.А. Барсукова, В.П. Романенко и М.В. Якопов защитили кандидатские диссертации, резюме которых представлены в разделе «Тезисы диссертаций».

Из научного штата Обсерватории выбыли научные сотрудники Г.Г. Валявин, Г.А. Галазутдинов, Н.Н. Сомов.

Были приняты С.В. Карпов, А.А. Смирнова, С.Х. Тохчукова.

На <http://www.sao.ru/Doc-k8/Divisions/> см. список и домашние страницы научных подразделений.

OBSERVATORY SCIENTIFIC STAFF

At the end of 2006 the scientific work had been done in 17 subdivisions of the Observatory (those are departments, laboratories, groups). The Observatory staff members carried out scientific investigations within the framework of SAO's topics, RFBR grants, the Federal Targeted Scientific and Technical Program «Researches and elaborations in high-priority directions of science and technology development» for 2002-2006, programs of RAS, international programs.

At the end of 2006 the staff of the Observatory numbered 420 persons, 94 of them being researchers working in Nizhnij Arkhyz, Zelenchukskaya, St. Petersburg and Moscow. Academician of the RAS Yu.N. Parijskij and corresponding member of the RAS Yu.Yu. Balega, 21 doctors of science (D.Sc.) and 45 candidates of science (Ph.D) are among them.

Visiting researchers:

Abid Rzaev (Azerbaijan), a researcher of Shemakha Astrophysical Observatory: high-resolution spectroscopy of hot stars;

Kh.A. Gerbekov (Karachai-Cirkassian State University): the study of extragalactic radio sources;

Eda Sonbas (Turkey, Adana, Cukurova University): methods of observations and study of GRBs;

Ismael Martinez Delgado (Spain, Canarian Institute of Astrophysics): methods of 3D spectroscopy.

Post-graduate students of the Observatory (year of the beginning of education is given in brackets): S.V. Karpov (2003), I.S. Kondrashova (2003), A.A. Smirnova (2003), E.A. Semenko (2004), D.A. Rastegaev (2004), A.N. Sarkisyan (2004), A.L. Teplyakova (2005), T.A. Semenova (2005), P.K. Abolmasov (2006), A.F. Valeev (2006).

Theses for the Ph.D. degree were maintained by S.N. Mitronova, E.A. Barsukova, V.P. Romanenko, G.V. Yakopov and M.V. Yakopov. The theses abstracts are given in Section «Thesis Review».

The following researchers left the Observatory: G.G. Valyavin, G.A. Galazutdinov, N.N. Somov.

S.V. Karpov, A.A. Smirnova, S.Kh. Tokhchukova were accepted.

See the list and homepages of research departments at <http://www.sao.ru/Doc-en/Divisions/>.